
 

 

 Protokół  nr  XXII / 12 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu 29 listopada 2012r. 
 
 
1.  Otwarcie  obrad  XXII  Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              O godz. 9 05 Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka otworzyła obrady 
XXII Sesji Rady Gminy Brody.  
Na podstawie  listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 14. 
Radny nieobecny nieusprawiedliwiony – p. Bazyli Bawtro 

Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do porządku obrad. 

Z. Bejnarowicz proponuje uchwałę dot. wygaśnięcia mandatu  radnego przesunąć na 
koniec pkt 6 , ponieważ radny będzie mógł uczestniczyć w głosowaniu nad uchwałami. 

Przewodnicząca Rady spytała kto jest za powyższą propozycją. 
Za – głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Przewodnicząca Rady prosiła o  przegłosowanie przyjęcia porządku obrad z powyższą 
zmianą. 
Za – głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   

Do protokołu nie zgłaszano uwag. 
Protokół został przyjęty 13 głosami, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 
Z. Bejnarowicz prosił o wyjaśnienie pkt. 3,12,17,25. 

Wójt  odnośnie pkt 3 sprawę wyjaśniał  na poprzedniej sesji oraz na posiedzeniu komisji 
budżetu. 
Wspólnie z p. M. Kowalskim byli na oględzinach tego drewna u poszczególnych osób . 
Wg  szacunku ( na oko) to nie była ta ilość drewna, która była wykazana  przez Starostwo.  
Jednak nie wiadomo, ile  drewna było w lesie.  
W dniu 9.11.2012r. odwiedził nas Dyr. Kozioł z PGE, która ufundowała stypendia dla dzieci. 
Było to spotkanie kurtuazyjne. 
Odnośnie pkt 17 – Wójt był na walnym zebraniu członków Ł. Z.G. 
Walne zebranie wynika ze statutu. 
Wczoraj Wójt  otrzymał zawiadomienie, że wniosek na remont budynku Urzędu  został 
zakwalifikowany do finansowania.. Musimy mieć własny wkład, ale był on zagwarantowany 
Wójt uczestniczył w otwarciu drogi Suchodół – Mielno. 

M. Tracz-prosił o więcej informacji na temat pkt 21 – aneks do umowy. 

Wójt odpowiedział, że był to aneks do umowy na dofinansowanie budowy SUW w 
Zasiekach. 

T. Kowalczuk – prosi o rozwinięcie pkt 16 
Wójt – powstała droga do Ośrodka Edukacji Leśnej, będzie wymagała sprzątania i 
odśnieżania. 
My zajmiemy się zimowym utrzymaniem tej drogi natomiast utrzymanie letnie będzie w 
gestii Nadleśnictwa. 

J. Ostapiej spytał co z drogą do Lasek? 
Wójt odpowiedział, że w ramach tych porozumień będzie ta droga  ujęta. 
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Wójt poinformował o działaniach w okresie od sporządzenia informacji do dziś: 

- 23 – 24.11.2012r. był na szkoleniu Rady L.G.D. 
- 27.11.2012r. spotkanie w sprawie organizacji wigilii gminnej 
- 28.11.2012r. spotkanie z p. H. Mrówczyńską w spr. finansowania przystąpienia do zmiany  
                       studium 
- 28.11.2012r. w Żarach udział w zgromadzeniu Ł.Z.G. oraz Z.Z.O. Marszów 
                       Wyłoniony został wykonawca, firma konsorcjum z Niemiec. 
                       Podpisano umowę na stację przeładunkową w Lubsku. 
- 28.11.2012r. brał udział w cyfrowym miasteczku w Brodach. 
 

4. Informacja Przewodniczącej Rady i Przewodniczących komisji o działaniach 

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 
- 8,11,2012r. – Przewodnicząca Rady pełniła dyżur w gminie 
- 9.11.2012r. – brała udział w spotkaniu w  gminie z przedstawicielami zarządu PGE  
- 11.11.2012r.- uczestniczyła w Narodowym Święcie Niepodległości, 
- 16.11.2012r.-  uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Oświaty, 
- 19.11.2012r. -             ‘’                                Komisji Mienia Komunalnego 
- 22.11.2012r. - uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Budżetu 
- 28.11.2012r.- brała aktywny udział w miasteczku cyfrowym TVP Gorzów. 
 
J. Falkiewicz  - komisja Oświaty miała posiedzenie 16.11.2012r. Wypracowane wnioski 
radni otrzymali. 

E. Bojko – komisja Budżetu  w dniu 22.11.2012r. analizowała materiały sesyjne. 
Kontrowersje wzbudziła uchwała dot. ceny żyta. 
Zajęto się również dochodami w projekcie budżetu na 2013r. 

M. Kowalski – komisja Mienia Komunalnego obradowała  19.11.2012r., wnioski radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych.  

M. Tracz – wpłynęła skarga  na ZGKiM, czy została załatwiona przez komisje, rada się tym 
nie zajmowała. 

Radca prawny stwierdził, że wpłynęły dwie skargi. Jedna na  pracownika ZGKiM , druga na 
pracownika Starostwa. 
Skargę na pracownika ZGKiM  przekazano wg właściwości  dla kierownika ZGKiM. 

M. Tracz – ten pracownik w  tym czasie  był kierownikiem zakładu i dlatego sprawą 
powinna zająć się Rada. Powinno być  jakieś odzwierciedlenie, że się tą sprawą 
zajmowano.. 

M. Kowalski stwierdził, że jego komisja  wiedziała o tej skardze. Pan . Z. Bejnarowicz 
zasygnalizował im ten problem. Większość uważała, że tym nie powinna zajmować się 
komisja lecz Prokurator. 

L. Kossak – przewodnicząca wysyłając pismo wg właściwości posiłkowała się opinią 
prawną. Jeżeli jest to skarga na pracownika , to za niego odpowiada kierownik. Nie widzi w 
tym naruszenia prawa. Komisja stwierdziła, że to było niedociągnięcie  pracownika ZGKiM. 
 

5. Informacja o stanie realizacji inwestycji na terenie Gminy Brody w 2012r. 

 
E. Bojko –nic mu nie wiadomo, by Rada wstrzymała inwestycję budowy drogi do szkoły  na 

2012r.  Powinna być informacja   ile kostki przywieziono i na jakim etapie jest budowa drogi. 

Z-ca Wójta odpowiedział, że jeszcze trwa  zwożenie kostki, nie mamy faktury. 

Z kostki będzie zbudowana droga, nikt teraz nie będzie jej liczył, można to zrobić dopiero 

przy budowie. 

E. Bojko – kostka miała być spaletowana, i zinwentaryzowana,  żeby nikt jej nie ukradł. 
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Wójt stwierdził, że tej kostki spaletować się nie da, ponieważ ma nieregularne kształty.  

Na terenie szkoły kostka jest monitorowana. 

Przewodnicząca Rady na terenie szkoły tam gdzie leży kostka jest uzupełnione 

ogrodzenie, kostka jest odpowiednio zabezpieczona. 

 L. Kossak  odnośnie pkt. 2 na budowę sieci uzdatniania wody i sieci wodociągowej w  
Mariance , w jakim stopniu otrzymali dofinansowanie? 

Pani Skarbnik omówiła  poszczególne inwestycje: 
- budowa ścieżki przewidywany koszt – 2.480.180 zł. , 15% to koszty gminy ( 379.022 zł.) 
W ramach tego zaciągnięto kredyt w WBK , zwrot nastąpi  w 2014r.- budowa stacji Zasieki, 
Nabłoto  z PROW pozyskaliśmy środki w kwocie 2.139.635 zł.  nasz koszt – 1.797.059 zł. 
W 2013r. będziemy kontynuować drugi etap czyli Nabłoto-kwota orientacyjna– 2.333.512 zł. 
Sieć wodociągowa Marianka zamknie się kwotą 493.422 zł. w ramach tego zaciągnęliśmy 
pożyczkę w kwocie 380 tys.zł. 

L. Kossak spytał kiedy będzie trzeci etap inwestycji czyli Zasiek - Brożek. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że  na razie będzie realizowane Nabłoto a później pozostałe. 

L.Kossak uważa, że  należy opracować program na lata 2013 – 2015, w którym 
priorytetem będzie woda i kanalizacja . 

Wójt poinformował, że 10.12.2012r. odbędzie się oficjalne  otwarcie  ścieżki rowerowej. 

Pani Skarbnik poinformowała o zaciągniętych kredytach  i pożyczkach, które na nas ciążą. 

E. Bojko spytał czy zobowiązania na ścieżkę rowerową są z odsetkami? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że odsetki w granicach 7-8 tys. są osobno, będą płacone 
dopiero od 2013r. 
 
6. Podjęcie uchwał w sprawie   

-  zaliczenia dróg położonych na terenie Gminy Brody do kategorii dróg gminnych. 

Z-ca Wójta prosił o naniesienie poprawki w projekcie uchwały  w § 1 pkt 6 skreślić  
„ do drogi wojewódzkiej” i to samo zrobić w załączniku nr 7. 

E. Bojko – były to drogi powiatowe, czy powinniśmy je przyjmować , przecież będziemy 
musieli je utrzymywać. 

Z-ca Wójta wyjaśnił, że żadna z tych dróg nigdy nie była drogą powiatową. Jedynie droga 
przez Biecz byłą kiedyś drogą wojewódzką  i po wybudowaniu obwodnicy na mocy ustawy 
kompetencyjnej miała przejść na własność gminy, jednak dopiero w tym roku nastąpiło to 
formalnie i dlatego zachodzi potrzeba uznania tego odcinka za drogę publiczną – gminną, 
Intencją uchwały jest uporządkowanie stanu prawnego tych dróg, ponadto po zaliczeniu ich 
do dróg publicznych gmina nie będzie musiała płacić podatku.  

Przewodnicząca Rady odczyta treść uchwały 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 14) 

-  obniżenia ceny skupu żyta dla  celów wymiaru podatku rolnego 

M. Maszkowski – większość komisji ustaliła 65 zł/q, uważa, że jest to za wysoka kwota, to 
30% wzrost. Proponuje 10% wzrostu  - kwotę 57 zł. 

E. Bojko Komisja   budżetu proponowała 65 zł. Kierowano się tym., że stawka GUS też 
była obniżona. Różnica między stawką GUS wynosiła ok 2 zł. 
Będzie wzrost i do tego opłaty za śmieci, to dla mieszkańców będą duże wydatki. 
Proponuje kwotę 60 zł./q. 

Wójt – w ubiegłym roku obniżyliśmy  o 15 zł w stosunku do stawki ZUS, to był błąd. U nas 
stawki są niższe niż w okolicznych gminach. 
Zmniejszając dochody ograniczamy inwestycje. 
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Przewodnicząca Rady zaproponowała przegłosowanie tych propozycji: 
Poddała pod głosowanie propozycję p. Maszkowskiego 
Kto jest za stawką 57 zł./q 
Za – głosowały 3 osoby, przeciw – 8 osób, 3 wstrzymało się od głosu. 
Kto jest za stawką 60 zł/q – za głosowało 8 radnych, 2 było przeciwnych, 4 wstrzymało się 
od głosu. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały  z kwotą 60 zł/q. 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 było przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu.   

-  zmiany uchwały nr IV/18/11 Rady Gminy Brody z dn. 14.02.2011r. 

Do uchwały nie zgłaszano uwag. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (14). 

-  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Żary statusie 

   miejskim w zakresie zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapanym na  terenie  

   Gminy  Brody. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (14) 

-  utworzenia Zespołu  Przyrodniczo – Krajobrazowego „Wąwozy”. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

-  ustanowienia użytków ekologicznych na terenie gminy Brody. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych,  4 radnych wstrzymało się od głosu. 

-  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę gruntu. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (14) 

-  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu ( kiosk RUCH) 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (14) 

-  uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi innymi  
   podmiotami wymienionymi w art.3 ustawy z dn. 24.04.2003r. o działalności pożytku  
   publicznego i o wolontariacie  w 2013r. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (14) 
 
- udzielenia bonifikaty z tyt.opłat rocznych za oddanie w trwały zarząd nieruchomości 
  położonej w Brodach przy ul. Kilińskiego 4 oznaczonej nr ewid. 46/12 o pow. 2291  
  zabudowanej budynkiem użytkowym na cele związane z działalnością statutową. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych,  4 radnych wstrzymało się od głosu. 

-  określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Brody. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że RIO stwierdziła, że Rada przekroczyła swoje kompetencje, 
określiła co powinna posiadać umowa Wójta ze Stowarzyszeniem. 
W zał. nr 2 do uchwały  w pkt 2 proponuje  wykreślić słowo „rozliczenie „ 
Dotacje dla klubów sportowych będą na podstawie konkursu. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  1 radny wstrzymał  się od głosu.. 
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-  zmian w budżecie na 2012r. 

Pani Skarbnik zapoznała radnych ze zmianami. 
Otrzymała pismo z Min. Finansów, na podstawie którego wprowadza  do planu dochodów 
27.692 zł. subwencji oświatowej, ta kwota znajduje się  w Zespole Szkół. 
W zał. wydatki str.1 rozdz. 75702 § 430 nastąpi zmniejszenie o 15 tys. zł.  
Będzie brakować na dowozy. 
Z tych 27.692 zł. – 15 tys. przeznaczy na energię elektryczną i 12 tys. na przewozy szkolne. 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych,  2 radnych  wstrzymało  się od głosu.. 

-  wygaśnięcia mandatu radnego 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych,  4 radnych  wstrzymało  się od głosu.. 
 
7.  Interpelacje i zapytania  radnych. 
 
B. Matyasik – prosi o zgłoszenie do Powiatu potrzebę wyrównania drogi we wsi Nabłoto w 
kierunku p. Demczaka nr 13. 
 
T. Kowalczuk 
- spytał  czy  kostka brukowa  z ośrodka edukacji z J.Wysokich została przywieziona do 
   gminy 
- należy dostawić 2 biurka do sali komputerowej w bibliotece( pracują tam 3 osoby a jest  
   tylko 1 biurko), 
- należy mieć większy nadzór nad osobami pracującymi w ramach prac interwencyjnych, 
- mieszkańcy są oburzeni, że  o seminarium parkowym dowiedzieli się 48 godz. przed. 
  Najlepiej robić to w sobotę. 
- na ul. Szkolnej w Brodach nie działa oświetlenie 
- czy uporządkowano  drogę dojazdową do pawilonu ( jest to droga gminna) 
 
Wójt odpowiedział, że sprawę drogi przekazano do załatwienia, to nie jest droga gminna 
tylko działka.  Na zwalczanie  dzikich wysypisk nie mamy środków, na to powinni reagować 
mieszkańcy. 
- oświetlenie na ul. Szkolnej było zgłoszone do energetyki. 
- w sprawie  pracy  pracowników  interwencyjnych zwróci uwagę osobie nadzorującej 
- kostka w Ośrodku Edukacji Leśnej w J.Wysokich zostanie przekazana odrębnym 
  porozumieniem na potrzeby tego ośrodka.  
- propozycja organizowania seminarium w soboty ma też minusy. W dzień powszedni w 
  seminarium mogły uczestniczyć dzieci ze szkoły, w sobotę nie miałyby dojazdu. 
  W ub. roku ogłoszenia były wywieszone wcześniej i też nie było chętnych. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że nie opuszcza  żadnej imprezy, co nie może 
powiedzieć o  swoich radnych. Osoba odpowiedzialna za  seminarium powinna powiedzieć 
młodzieży po co to robią. Oni nie widzieli  celowości tych prac. Należało  ich do tego 
wcześniej przygotować. 

E. Bojko - zgłaszał  wcześniej, że Pan Waldemar Ochryniuk  otrzymał nagrodę od 
Prezydenta  i gmina miała go uhonorować – czy coś zrobiono w tym zakresie? 
- droga J. Dolne – Suchodół do połowy została oczyszczona, dlaczego te prace zostały 
 przerwane? 

Wójt  odpowiedział 
- proponuje na następną sesję zaprosić p. Ochryniuka i uhonorować go dyplomem, 
- droga miała być poszerzona na odcinku,  gdzie jest niebezpiecznie. 

E. Bojko – takie prace powinny być wykonane na całej długości drogi. Jeżeli nie ma 
środków to w budżecie na2013r. należy je zaplanować. 
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Wójt uważa, że jeżeli to był taki długi zakres prac to powinien być zgłoszony na piśmie. Był 
przekonany, że to tylko w newralgicznym miejscu. W przyszłym roku należy  to dokończyć. 
Na ostatniej sesji radny p. Ostapiej zgłosił wykonanie mijanek na drodze. Słyszał, że to 
zrobi p.Marek. Jest to droga gminna. Kto będzie odpowiadał, gdy pobocze będzie grząskie i  
może zdarzyć się wypadek? odpowiadać będzie Wójt.  
Jeżeli znajdą się pieniądze w 2013r. to należy to wykonać porządnie. 

T. Kowalczuk  
-   kostka brukowa nie nadająca się na drogę do Ośrodka Edukacji w J.Wysokich miała 
    powrócić do gminy, czy została zwrócona 
-  za oświetlenie do Ośrodka Edukacji będziemy płacić, a nie mamy środków na oświetlenie  
  drogi w kierunku J.Dolnych, koło Hubertówki. 

Przewodnicząca Rady spytała gdzie należy zgłaszać awarię oświetlenia ulicznego? 

Wójt odpowiedział, że należy zgłaszać do gminy. 

M. Tracz  
- otrzymał pismo od Przewodniczącej, że Komisja Rewizyjna przeprowadziła nielegalnie 
kontrolę w ZGKiM. Nie mogli przekazać protokołu kontroli kierownikowi ZGKiM, ponieważ 
nie było takiej osoby. Mieli oświadczenie osoby, która ukradła drewno. W statucie jest 
napisane, że mogą złożyć dokumenty do Wójta, który przekaże to dalej . 

Przewodnicząca Rady uważa, że powinni to zgłosić do Prokuratury lub Policji. 
Pan Jakimczuk skarżył się, że komisja chciała zobaczyć  ich akta osobowe. 
Przewodnicząca nie bardzo rozumie, do kogo ma pretensje  p. Tracz 

M. Tracz powiedział to w formie wyjaśnienia. 
Odniósł  się do zgłaszania awarii oświetlenia ulicznego, jeżeli awaria nastąpi w dzień wolny 
od pracy to do gminy nie mogą zgłosić. 
Może należy zastanowić się nad  częściowym wyłączaniem oświetlenia. 

8.  Wolne wnioski.   
 
T. Kuczkowski – sołtys J. Dolnych stwierdził, że była równana droga , która teraz wygląda 
gorzej niż przed równaniem. Osoba, która to robi nie kontaktuje się z sołtysem i nie pyta 
którą drogę ma robić. 

Wójt nie wie czy Z-ca zlecał równanie dróg, które powinno być robione po uzgodnieniu z 
sołtysem. 
Doszły go informacje, że „Wójt wysyła pisma do mieszkańców, którzy się nie podłączyli do 
oczyszczalni a sam nie jest podłączony” . Oświadcza, że jest podłączony do kanalizacji i 
płaci tak jak każdy obywatel. 
  
9.  Zamknięcie obrad Sesji. 

 

O godz. 1210  Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady XXII sesji 

Rady Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak  
 
 
 
 
 
 

 
 


